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Aktywność fizyczna, w tym sport, jest nieodłącz-
nym elementem życia i ważną dziedziną życia spo-
łecznego. Sprzyja nie tylko wszechstronnemu roz-
wojowi człowieka, szczególnie dzieci i młodzieży, 
ale także wpływa na poprawę zdrowia oraz kształ-
tuje charakter.

– To jedna z form pomocy udzielana od lat przez 
Powiat Wejherowski klubom sportowym działa-
jącym w naszym regionie i odnoszącym sukcesy. 
Zależy nam, aby dzieci i młodzież miały szansę 
rozwijać swoje sportowe zainteresowania w różnych 
dyscyplinach od najmłodszych lat. To także znako-
mita promocja Powiatu Wejherowskiego na arenie 
krajowej i międzynarodowej – mówi Starosta Wej-
herowski Gabriela Lisius.

Wśród klubów, które otrzymały wsparcie znala-
zły się: Wejherowski Klub Sportowy „Gryf ”, Klub 
Sportowy „Tytani”, Akademia Piłki Siatkowej Ru-
mia, Akademia Tenisa Stołowego „Małe Trójmia-
sto”, Wejherowski Klub Kulturystyczny i Sportów 
Siłowych „Apollo”, Uczniowski Klub Sportowy Tri-
-Team Rumia, Wejherowski Klub Bokserski „Gryf ”, 
Rumski Klub Sportowy oraz Kaszubskie Towarzy-

stwo Sportowo-Kulturalne z Luzina.
Otrzymane środki kluby przeznaczą na pokrycie 

bieżącej działalności, w tym organizację wydarzeń 
sportowych, pokrycie wydatków w związku z reali-
zacją programów szkoleniowych sportowców, przy-
gotowanie zawodników do udziału w rozgrywkach 
sportowych oraz zakup sprzętu i odzieży.

– Starostwo systematycznie wspiera drużyny i sto-
warzyszenia sportowe działające na terenie powiatu, 
nagradza wyróżniających się zawodników i trenerów, 
przeznacza środki na promocję imprez sportowych 
oraz na poprawę infrastruktury sportowo-rekre-
acyjnej. Wszystkie te działania wpływają na popra-
wę warunków uprawiania sportu przez zawodników  
i osiągane przez nich wyniki oraz stwarzają możli-
wość udziału w ważnych wydarzeniach sportowych 
– podkreśla Wicestarosta Jacek Thiel.

W ramach dofinansowania kluby zobowiązane są 
m.in. do promowania Powiatu Wejherowskiego na 
zawodach sportowych oraz umieszczania w halach 
sportowych banerów z herbem Powiatu Wejhe-
rowskiego.

Źródło: Starostwo Powiatowe w Wejherowie

Powiat wspiera kluby 
sportowe

POWIAT | Starosta Wejherowski Gabriela Lisius i Wicestarosta Jacek 
Thiel podpisali umowy promocyjne z klubami i stowarzyszeniami 
sportowymi z terenu powiatu wejherowskiego na pierwsze półrocze.
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- Na łamach tygodnika gwe24.pl pokazaliśmy 
założenia modernizacji newralgicznego i nie-
bezpiecznego miejsca na zbiegu ulic: Strażac-
ka, Gryfa Pomorskiego, Kaszubska i Pomorska  
w Kielnie. Informowaliśmy również, że otrzy-
maliśmy na rondo w Kielnie dofinansowanie  
w wysokości 3,2 mln zł. Środki unijne od Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Pomorskiego 
pozyskaliśmy z PROW w czwartym naborze „Bu-
dowa lub modernizacja dróg lokalnych". Rozpa-
trzono 66 wniosków, a dofinansowanie otrzymało 
39, w tym nasze zadanie – odpowiada Urząd Gmi-
ny Szemud.

Teraz gmina przedstawia kolejny, ważny ele-
ment tego dużego zadania, które obejmuje Rę-
biska, Kielno oraz ulicę Gryfa Pomorskiego,  
aż do Warzna. Na wizualizacji można zobaczyć 

rondo w Rębiskach, które uporządkuje ruch na 
ulicy Strażackiej, Wzgórze, Warzeńska Huta  
i Świerkowa. Tym samym spowolniony zostanie 
ruch na ulicy Strażackiej i da możliwość włącze-
nia się kierowcom do ruchu w sposób bezpieczny. 
Przy rondzie i wyremontowanej ulicy Strażackiej 
powstaną zatoczki, ciągi piesze, droga zostanie 
także doświetlona lampami ulicznymi. Przedsta-
wiona wizualizacja ronda w Rębiskach jest tylko 
jedną częścią dużego zadania. Roboty drogowe 
według wstępnych kalkulacji będą kosztować 
około 8,3 mln zł.

- Liczymy na to, że uda się pozyskać kolejne 
środki zewnętrzne na to zadanie – dodaje Urząd 
Gminy Szemud.

 
Źródło: UG Szemud

"Łowca nastolatek" został skazany przez Sąd Rejo-
nowy w Wejherowie za nagabywanie przez internet 
dwóch małoletnich dziewczynek w celach pedofilskich,  
z których jedna odebrała sobie życie. Jest to sprawa po-
boczna, gdyż cały czas toczy się sprawa główna, w której 
mężczyzna jest oskarżony o popełnienie 65 przestępstw, 
w większości seksualnych.

We wtorek w Sądzie Okręgowym w Gdańsku Sędzia 
Aneta Szteler-Olszewska utrzymała niemal w całości 
wcześniejszy wyrok Sądu w Wejherowie skazujący Kry-
stiana W. na 2,5 roku bezwzględnego więzienia. Sędzia 
do tamtego wyroku dodała też dożywotni zakaz pracy  
z małoletnimi dla Krystiana W.

W październiku 2021 roku Krystian W. został skazany 
przez Sąd Rejonowy w Wejherowie na 2,5 roku więzie-
nia za kontakty z dwoma małoletnimi, do których doszło  
w 2015 roku. Mężczyzna za pomocą Facebooka  
i Messengera kontaktował się z nastolatkami i poprzez 
manipulację, obiecując pracę, fundując obiady i prze-
jażdżki samochodem, chciał dziewczynki wykorzystać 
seksualnie. Jedną z dziewczynek była 14-letnią Anaid, 

która dzień po spotkaniu z mężczyzną rzuciła się pod 
pociąg w Gdańsku Oruni. To, że dziewczynka miała 
kontakt z 37-letnim wówczas Krystianem W. odkryła jej 
matka. Ruszyło śledztwo, które wykazało, że Anaid po-
wiedziała koleżance o spotkaniu z mężczyzną, który ją 
zgwałcił. Samobójstwo Anaid doprowadziło do główne-
go procesu, w którym "łowca nastolatek" odpowiada za 
wykorzystanie seksualne ponad 30 młodych dziewcząt. 
Proces w tej sprawie wciąż się toczy.

Na ogłoszeniu wyroku nie było ani Krystiana W., ani 
jego obrońcy. Wyrok jest jednak prawomocny. Oznacza 
to, że Krystian W. w najbliższym czasie trafi ponownie 
za kratki. Dlaczego podejrzany był na wolności mimo 
wyroku? W październiku 2021 roku, kiedy to sąd w Wej-
herowie skazał "Krystka" na 2,5 roku więzienia, wyrok 
się nie uprawomocnił, bo prawnicy Krystiana W. złożyli 
apelację. Sąd nie przedłużał mu aresztu tymczasowego, 
bo mężczyzna odsiadywał inny prawomocny wyrok za 
gwałt. Po jego zakończeniu powinien zacząć odsiadywać 
kolejny wyrok, ale ten wciąż nie był prawomocny.

Źródło:  PAP

Bezpieczeństwo mieszkańców to 
priorytet. Rondo w Rębiskach

"Łowca nastolatek" wróci do więzienia

GMINA SZEMUD | Gmina swoje projekty i plany konsekwentnie wdraża w życie. Po długim 
czasie projektowania i zbierania dokumentacji, prezentuje kolejną wizualizację ronda tym razem  
w miejscowości Rębiska. 

WEJHEROWO | Sąd Okręgowy w Gdańsku podtrzymał wcześniejszy 2,5 letni wyrok bezwzględ-
nego więzienia dla 46-letniego Krystiana W. (ps. "Krystek").

W 2011 roku, dzień pierwszego marca został 
ustanowiony świętem państwowym – Naro-
dowym Dniem Pamięci „Żołnierzy Wyklętych”. 
Jest to święto poświęcone żołnierzom polskie-
go podziemia antykomunistycznego i antyso-
wieckiego działającego w latach 1944 – 1963 
w obrębie przedwojennych granic RP. Po raz 
pierwszy Tropem Wilczym biegacze ruszyli  
w roku 2013, w okolicach Zalewu Zegrzyńskie-
go. Wtedy biegło około 50 osób.
Organizatorem Biegu Pamięci Żołnierzy  

Wyklętych jest Fundacja Wolność  
i Demokracja, partnerami imprezy byli 
The North Event, Uczniowski Klub 
Sportowy „Jedynka”, radni Rady Miej-
skiej w Redzie, Urząd Miasta Reda oraz 
Miejski Ośrodek Sportu  
i Rekreacji. Trasa biegu, na symbolicz-
nym dystansie 1963 metrów, biegła od 
skateparku przy ul. Tenisowej, do mety 
w parku w Ciechocinie. Na starcie 
przedstawiony został krótki rys historii 
żołnierzy wyklętych, a sygnał do startu 
dał Zastępca Burmistrza Miasta Redy 
Łukasz Kamiński.
- Jako pierwszy na mecie zameldo-
wał się Konrad Stawicki, uczeń PZS 
4 w Wejherowie. Najszybszą kobietą 
okazała się Paulina Schmidt, a naj-
młodszym uczestnikiem w kategorii 
dzieci, Tomasz Kowalski, oboje z UKS 
Jedynka w Redzie-Lekkoatletyka. Gra-
tulujemy! - mówi radny Rady Miejskiej 

w Redzie Andrzej Byczkowski.
Każdy uczestnik otrzymał na mecie wyjątkowy 
medal okolicznościowy. Za wręczanie medali 
oraz organizację odpowiedzialni byli radni: 
Sebastian Kozioł, Krystian Melcer, Mateusz Ri-
chert, Leszek Hebel oraz Andrzej Byczkowski. 
Ponadto w parku na wszystkich biegaczy cze-
kała pyszna grochówka, ciepła kawa i herbata.

Źródło: UM Reda

REDA UCZCIŁA PAMIĘĆ ŻOŁNIERZY 
WYKLĘTYCH
REDA | W Redzie w ramach XI edycji Biegu Tropem Wilczym, 5 marca biegacze 
pokonali trasę niecałych 2 kilometrów po ulicach miasta.
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Nowoczesne, ekologiczne rozwiąza-
nia, a także połączone wszystkie naj-
ważniejsze instytucje w jednym miejscu 
dla mieszkańców gminy. W kompleksie  
o powierzchni blisko 6 tysięcy m2 znaj-
duje się nasz nowy Urząd Gminy, nowo-
czesna biblioteka, wielofunkcyjna sala 
kinowo-widowiskowa, Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej, Klub Integracji Spo-
łecznej, siedziby organizacji NGO, poczta, 
gastronomia czy Budynek Służb Mundu-
rowych łączący Ochotniczą Straż Pożar-
ną, Ratownictwo Medyczne, Zarządzanie 
Kryzysowe oraz komisariat Policji.

- Definiujemy na nowo otwartość sa-
morządową. Naszym marzeniem było 
połączyć wszystkie nasze instytucje, aby 
każdy mieszkaniec załatwił wszystkie 
sprawy urzędowe w jednym miejscu. Te-
raz to jest możliwe. W Centrum Samorzą-
dowym w Szemudzie bije serce gminy, bo 
to także wydarzenia kulturalne, miejsce 
spotkań różnych organizacji i miejsca do 

inicjatywy społecznej. Pomyśleliśmy tak-
że o młodzieży i mamy nowoczesną bi-
bliotekę oraz wielozadaniową salę, która 
również może być kinem czy też teatrem. 
Będziemy tutaj uczyć i pokazywać na 
żywej materii czym jest samorządność. 
Ten budynek wyznacza ścieżkę, którą 
chcemy podążać przez następne 50 lat. 
Bo w tym roku mamy swój wielki jubi-
leuszu i tym otwarciem tego kompleksu 
dla mieszkańców rozpoczynamy nowe 
półwiecze prężnego rozwoju - zaznacza 
wójt gminy Szemud, Ryszard Kalkowski.  
- Mieliśmy sen, mieliśmy marzenia i dzi-
siaj one się ziściły. Koncepcja pojawiła 
się 10 lat temu, a po ponad 2 letniej bu-
dowie mamy Centrum Samorządowe  
w Szemudzie. Jak na stolicę gminy przy-
stało to odpowiednia przestrzeń. Widzi-
my jak się zmieniamy. Będziemy jeszcze 
szybciej przez wpływ Trasy Kaszubskiej 
S6 - dodaje Wójt Kalkowski. 

źródło: UG Szemud

Otwarcie Centrum Samorządowego 
w Szemudzie

GMINA SZEMUD | 3 marca oficjalnie otworzono  
Centrum Samorządowe w Szemudzie.
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Na podstawie posiadanych sprawozdań z badań 
laboratoryjnych jakości wody oraz prowadzonych 
na szeroką skalę działań prewencyjnych pogor-
szenie jakości wody stwierdzone w części miasta 
Wejherowa nie ma charakteru rozwojowego, a ob-
szar miasta dotknięty pogorszeniem parametrów 
mikrobiologicznych wody nie powiększa się. Ob-
serwuje się stopniowe zmniejszanie się obszaru 
skażenia i spadek ilości bakterii w poszczególnych 
próbkach. W pozostałej części miasta Wejherowa 
i innych miejscowościach zaopatrywanych przez 
PEWIK Gdynia woda spełnia wszystkie wymaga-
nia sanitarne.

Jak wynika z treści komunikatu ogłoszone-
go przez PEWIK Gdynia w dn. 5 marca o godz. 
19.00 dezynfekcja i płukanie sieci wodociągowej 
na terenie Wejherowa są kontynuowane. Wstęp-
ne wyniki analiz 9-ciu próbek wody pobranych  
w sobotę potwierdzają, że działania podjęte przez 
służby PEWIK GDYNIA są skuteczne i przynoszą 
założone efekty.

Optymizmem napawa fakt, że w sposób wi-
doczny obserwuje się tendencje wygaszania 
pogorszenia jakości mikrobiologicznej wody  
w wydzielonej strefie zaopatrzenia w wodę Wej-
herowa. Niezależnie jednak od tego dezynfekcja i 
płukanie sieci wodociągowej oraz badanie kolej-
nych pobieranych próbek wody prowadzone będą 
w kolejnych dniach i komunikowane na bieżąco. 

W okresie uzdatniania wody w sieci woda pitna 
dostarczana jest mieszkańcom beczkowozami.

Wykaz ulic z kwartału o pogorszonej jakości 
wody w Wejherowie:

Podmiejska, Techników, Geodetów, Architek-
tów, Tartaczna, Budowlanych, Przemysłowa, 
Karnowskiego, Rogali, Gulgowskiego, Graniczna, 
Jana z Kolna, Kolejowa, Ofiar Piaśnicy, Lelewela, 
Jasna, Żeromskiego,Traugutta, Kołłątaja, Krasiń-
skiego, Majkowskiego, Okrężna, Derdowskiego, 
Słoneczna, Słowackiego, Nanicka.

 
Źródło: UM Wejherowo

Skażenie wody w Wejherowie
WEJHEROWO | Ze wstępnych ustaleń wynika, że skażenie wody stwierdzone w dniu 1 marca br. przez 
Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Wejherowie w części systemu zaopatrującego Wejhe-
rowo jest wynikiem tzw. wtórnego zanieczyszczenia. Cofnięcie się wody z długiego, praktycznie nieużywa-
nego przyłącza spowodowało pogorszenie jakości mikrobiologicznej wody w sieci. 

OGŁOSZENIE 55/2023/PR-Media-Group/DB
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Premiera filmu  
„ Jutro będzie padać”

REDA | 4 marca w redzkiej Fabryce Kultury odbył się wyjątkowy se-
ans filmowy „Jutro będzie padać”, czyli filmu poruszającego trudną 
historię mieszkańców Kaszub w czasie II wojny światowej.

„Jutro będzie padać” to pełnome-
trażowy film fabularny, trwający 77 
minut wyprodukowany przez Fun-
dację „Aby chciało się chcieć”. Ak-
cja filmu obejmuje okres lat 30-tych  
i 40-tych na Pomorzu. Przedstawio-
na historia opowiada o relacjach 
Kaszubów, Polaków i Niemców ży-
jących obok siebie. Losy głównych 
bohaterów naznaczone są zmiana-
mi, jakie we wspomnianych rela-
cjach wywołała II Wojna Świato-
wa. Inspiracją do stworzenia filmu 
była dyskusja, która przetoczyła się 
przez polskie media wokół tematu 

„Dziadka z Wehrmachtu”. Pokaza-
ła ona powszechne niezrozumienie 
skomplikowanej historii Pomorza  
w I poł. XX wieku.

Po projekcji, widzowie mieli oka-
zję podzielić się swoimi wrażeniami 
z twórcami i zadać pytania doty-
czące produkcji. Debata dotyczyła 
zarówno samych kwestii technicz-
nych związanych z produkcją filmu 
jak również obejmowała osobiste 
refleksje na poruszane w nim te-
maty.

- Dziękujemy ekipie realizatorów 
za film i spotkanie z mieszkańcami 

Redy oraz Pani Danucie Bieńkow-
skiej Prezes Zrzeszenia Kaszubsko-
-Pomorskiego Oddział w Redzie za 
inspirację oraz szczegółowe i kom-
pletne informacje o filmie—mówi 
dyrektor Fabryki Kultury Tomasz 
Wiśniewski.

Reżyseria i scenariusz: Sebastian 
Karaśkiewicz. Zdjęcia: Piotr Zatoń, 
Montaż: Rafał Stós, Piotr Zatoń.

Scenografia i kostiumy: Monika 
Kapiszka, Karolina Ewa Niemczyk. 
Muzyka: Paweł A. Nowak. Opera-
torzy kamer: Piotr Zatoń, Piotr Ja-
siński, Piotr Pastalenc. W filmie wy-
stąpili głównie aktorzy-amatorzy,  
w rolach głównych: Dominik Szy-
ca, Maksymilian Pluto-Prądzyński, 
Aisha Jorda, Maciej Mielewczyk. 
Produkcja: Fundacja Aby Chciało 
Się Chcieć, Kaszubski Uniwersytet 
Ludowy, Muzeum - Kaszubski Park 
Etnograficzny we Wdzydzach.

Zadanie realizowane ze środków 
Europejskiego Funduszu Rolnego 
na rzecz Rozwoju Obszarów Wiej-
skich: Europa inwestująca w obsza-
ry wiejskie.

 
Źródło: UM Reda
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Składanie wniosków do Przedszkola Sa-
morządowego nr 2 im. Kubusia Puchatka 
i do Przedszkola Samorządowego nr 3 im. 
„Wesołej Ósemki” w Zespole Szkolno-Przed-
szkolnym nr 2 w Wejherowie, potrwa do  
15 marca 2023 r. Formularze wniosków  
o przyjęcie dziecka do przedszkola, oddzia-
łu przedszkolnego dostępne będą w sekre-
tariatach przedszkoli oraz w załączniku.
- Rozpoczynamy rekrutację do przedszkoli 
publicznych, klas zerowych i klas pierw-
szych w szkołach prowadzonych przez 
miasto - mówi Arkadiusz Kraszkiewicz, 
zastępca prezydenta Wejherowa ds. ekono-
micznych i społecznych. - Warto dokładnie 
zapoznać się z zasadami rekrutacji, aby 
zapewnić dziecku miejsce w placówce,  
a przede wszystkim proszę pamiętać  
o przestrzeganiu terminów rekrutacji.
24 marca zostaną ogłoszone listy kandyda-
tów zakwalifikowanych i niezakwalifikowa-
nych. Następnie od 24 marca do 4 kwietnia 

rodzice dzieci będą mieli czas na złożenie 
pisemnego oświadczenia potwierdzającego 
wolę zapisu dziecka do danej placówki.  
12 kwietnia ogłoszone zostaną listy kandy-
datów przyjętych i nieprzyjętych. 

Rekrutacja do klas pierwszych
Rozpoczęła się także rekrutacja do klas 
pierwszych szkół podstawowych prowa-
dzonych przez miasto Wejherowo na rok 
szkolny 2023/2024, która potrwa do  
15 marca 2023.
31 marca zostaną ogłoszone listy kandyda-
tów zakwalifikowanych i niezakwalifikowa-
nych. Następnie od 31 marca do 12 kwietnia 
rodzice dzieci będą mieli czas na złożenie 
pisemnego oświadczenia potwierdzającego 
wolę zapisu dziecka do danej placówki.  
17 kwietnia ogłoszone zostaną listy kandy-
datów przyjętych i nieprzyjętych.
 
Źródło: UM Wejherowo

TRWA REKRUTACJA DO PUBLICZNYCH 
PRZEDSZKOLI I KLAS PIERWSZYCH
WEJHEROWO | Do 15 marca 2023 roku trwa rekrutacja do publicznych przedszkoli 
oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez mia-
sto Wejherowo na rok szkolny 2023/2024.

fot. UM Wejherowo

OGŁOSZENIE 7/2023/PR-Media-Group/DBOGŁOSZENIE 54/2023/PR-Media-Group/DB

BOGUSŁAWIE 
ENGELBRECHT

wyrazy głębokiego współczucia 
z powodu śmierci

składa

Wójt Gminy Linia

TEŚCIA

Krzysztof Hildebrandt
Prezydent Miasta Wejherowa

wraz z pracownikami

"Umarłych wieczność dotąd trwa, 
dokąd pamięcią im się płaci...." 

Wisława Szymborska

Pani

Radny skierował do mieszkańców osiedla list zapraszając do współ-
pracy i wyrażania opinii, nie tylko w sprawie drogi. W efekcie otrzy-
mał od mieszkańców e-maile, telefony, a także spotykał się osobiście 
z osobami, które odpowiedziały na list. Celem konsultacji jest m.in. 
weryfikacja wstępnego projektu drogi, który posiada miasto, gdyż 
możliwe jest prowadzenie zamian.

Miasto w ramach budowy Węzła Śmiechowo (Zryw) wybuduje 
wewnętrzną drogę osiedlową na Sikorskim Parku. Było to wielokrot-
nie zapowiadane przez władze miasta, m.in. w pismach skierowa-
nych do wspólnot mieszkaniowych nr WIGKiOŚ.7021.202.2016.DK  
z dnia 10.10.2016 r., WIGKiOŚ.7021.229.2018.DK z dnia 12.09.2018 r.  
i nr WOO.152.34.DB z dnia 31.08.2020 r. Z przyczyn technicznych ko-
nieczne było zaczekanie z budową drogi osiedlowej do czasu budowy 
Zrywu i obecnie przyszedł czas realizacji obietnicy.

 
Źródło: UM Wejherowo

Konsultacje z mieszkańcami 
Osiedla Sikorski Park
WEJHEROWO | Radny ze Śmiechowa Piotr Bochiński prowadzi 
konsultacje z mieszkańcami w sprawie budowy drogi osiedlowej  
i miejsc parkingowych na Osiedlu Sikorski Park.
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Parking przy ul. Mickiewicza 
i Św. Jacka do tej pory był płat-
ny. Po gruntownej moderni-
zacji, która została wykonana  
w ramach unijnego projektu 
„Rewitalizacja Śródmieścia Wej-
herowa”, parking będzie bezpłat-
ny. Z kolei na parkingu u zbie-
gu ulic: Sobieskiego i Hallera  
(przy budynku WZNK),  od  
1 marca 2023 roku została wpro-
wadzona opłata parkingowa we-
dług istniejących stawek.

Warto również przypomnieć, 
iż jeszcze w tym roku zostanie 
oddane dla mieszkańców kolejne 
miejsce do bezpłatnego parkowa-
nia, tym razem przy ul. Zamko-
wej.

 
Źródło: UM Wejherowo

Zmiany na parkingach w Wejherowie
WEJHEROWO | Na parkingu przy ul. Mickiewicza i Św. Jacka można zaparkować bezpłatnie, a na parkingu 
przy skrzyżowaniu ulic Sobieskiego i Hallera od 1 marca 2023 r. została wprowadzona opłata parkingowa. 

Podczas pierwszego posiedzenia Powiatowej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego w Wejherowie 
Starosta Wejherowski Gabriela Lisius i Wicestarosta 
Jacek Thiel wręczyli akty powołania czternastu człon-
kom na kadencję 2023-2025.

– Budowa partnerskich relacji z organizacjami po-
zarządowymi, tzw. trzecim sektorem stanowi istotny 
element polityki lokalnej samorządu, dlatego od wie-
lu lat współpracujemy z organizacjami działającymi 
na terenie powiatu – powiedziała Starosta Wejherow-
ski Gabriela Lisius.

W skład Rady weszło dziesięciu, wybranych pod-
czas konsultacji społecznych, przedstawicieli organi-
zacji pozarządowych reprezentujących poszczególne 
gminy powiatu wejherowskiego. Ponadto w składzie 
Rady znalazło się dwóch przedstawicieli wybranych 
przez Radę Powiatu Wejherowskiego oraz dwóch 
wskazanych przez Zarząd Powiatu Wejherowskiego.

W Powiatowej Radzie Działalności Pożytku Pu-
blicznego znaleźli się: Radosław Kamiński (Zrzesze-
nie Kaszubsko-Pomorskie Oddział w Wejherowie), 
Piotr Zarzeczny (Stowarzyszenie Kulturalno-Społecz-
ne Carpe Diem Semper), Anna Olejarz (Towarzystwo 
Oświatowe), Regina Stypka (Parafialny Zespół Cari-
tas), Witold Brodziński (Stowarzyszenie Miłośników 
Lewinka i Ziemi Kaszubskiej), Roman Szotrowski 
(Stowarzyszenie Emerytów i Rencistów Gminy Wej-

herowo), Aleksandra Meyer (Stowarzyszenie Inicja-
tyw Obywatelskich „Pro Bono), Dariusz Rewers (Sze-
mudzkie Stowarzyszenie Miłośników Sztuki), Zofia 
Wysocka (Zrzeszenie Kaszubsko-Pomorskie Oddział 
w Redzie), Jarosław Przyborowski (Akademia Tenisa 
Stołowego Małe Trójmiasto Stowarzyszenie Sporto-
we), Ryszard Kandzora (ZHR), Krzysztof Brzozow-
ski (Stowarzyszenie Zespół Śpiewaczy Św. Cecylia  
z Rumi), Kamil Groth (OSP Wejherowo) i Michał Pa-
rzych (Pomorska Grupa Poszukiwawczo-Ratownicza 
Gryf).

Rada Działalności Pożytku Publicznego w Wejhe-
rowie jest organem opiniodawczo-doradczym. Rolą 
Rady jest m.in. wyrażanie opinii w sprawach doty-
czących funkcjonowania organizacji pozarządowych, 
zlecanie zadań publicznych czy wskazywanie priory-
tetowych obszarów działania w związku ze współpra-
cą powiatu z trzecim sektorem.

W trakcie pierwszego spotkania Rada ze swojego 
grona wybrała prezydium, które będzie przewodni-
czyć jej pracy przez trzy lata, tj. do 31 grudnia 2025 r. 
Przewodniczącym Powiatowej Rady Działalności Po-
żytku Publicznego czwartej kadencji został Radosław 
Kamiński, a wiceprzewodniczącym Jarosław Przy-
borowski. Podczas spotkania omówiono także cele 
Rady, zakres jej działalności oraz plany na przyszłość.

Źródło: Starostwo Powiatowe w Wejherowie

Powiatowa Rada 
Działalności Pożytku 
Publicznego

POWIAT | W Starostwie Powiatowym w Wejherowie odbyło się 
pierwsze posiedzenie Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicz-
nego czwartej kadencji. Do głównych zadań Rady będzie należało 
m.in. opiniowanie spraw dotyczących funkcjonowania organizacji 
pozarządowych i związanych z realizacją zadań publicznych.
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Celem drugiego etapu tej inwestycji 
jest m.in. renowacja schronu dalmie-
rza, odbudowa ziemianki, a także 
konserwacja bunkra znajdującego się 
na szczycie góry. Obecnie wykonawca 
przygotowuje rów dobiegowy, imitując 
przebieg linii okopów z czasów drugiej 
wojny światowej.
Na terenie skansenu pojawią się także 
tablice informacyjne, z których od-
wiedzający dowiedzą się, dlaczego po 
1945 roku Góra Markowca i sąsiednie 
pagórki były określane przez miejsco-
wych „krwawymi wzgórzami”.
Nowa odsłona Góry Markowca, wraz 
ze skansenem i inną infrastrukturą, 
zostanie oddana do użytkowania 
prawdopodobnie w pierwszej połowie 
tego roku.

Źródło: UM Rumia

REWITALIZACJA GÓRY MARKOWCA
RUMIA | Już niedługo jedną z atrakcji tego miejsca będzie powstający w ramach 
Budżetu Obywatelskiego skansen fortyfikacji.
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BURMISTRZ MIASTA RUMI
tel. (58)  679 65 00  urzad@um.rumia.pl

RPP.6721.28.2022.MB                             Rumia, dnia 10.03.2023 r. 

OGŁOSZENIE 
wyłożeniu do publicznego wglądu projektów miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego miasta Rumi

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 oraz w związku z art. 27 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu                                  
i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2022 r. poz. 503 ze zm.) oraz art. 21 ust. 2 pkt 2 i 7, art. 30, art. 
39 ust.  1 pkt 2-5, art. 46 pkt 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowi-
sku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środo-
wisko (Dz. U. z 2022 r. poz. 1029 ze zm.)  
                             

zawiadamiam o:

• wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany miejscowego planu zagospodarowania prze-
strzennego miasta Rumi w rejonie granicy administracyjnej z miastem Reda dla stref A1.WS, A02.KDW, 
A2.MN,U1, wraz z prognozą oddziaływania na środowisko;

• wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego miasta Rumi w rejonie pomiędzy ul. Jęczmienną a granicą administracyjną miasta Reda, wraz z 
prognozą oddziaływania na środowisko;

w dniach od 17.03.2023 r. do 17.04.2023 r.

Uwagi i wnioski do ww. projektów mogą być składane w formie pisemnej do dnia 02.05.2023 r. na adres: 
Urząd Miasta Rumi, ul. Sobieskiego 7, 84-230 Rumia.

W siedzibie Urzędu Miasta, przy ul. Sobieskiego 7 w Rumi, po uprzednim ustaleniu terminu i godziny udostęp-
nienia  ww. projektów dokumentów oraz na stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Miasta Rumi. 
Informacje o ww. dokumentach zostały umieszczone w publicznie dostępnym wykazie danych o dokumen-
tach zawierających informacje o środowisku i jego ochronie, na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu 
Miasta Rumi. 

W celu umożliwienia udziału społeczeństwa w opracowaniu projektów zostanie przeprowadzona dyskusja 
publiczna nad przyjętymi w projektach rozwiązaniami w sali nr 100 tut. urzędu w dniu 28.03.2023 r.  
o godzinie 14.00.

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag jest Burmistrz Miasta Rumi.  
Ustalenie terminu udostępnienia projektu dokumentu pod numerem telefonu 58 679 65 45.  
Projekt ww. dokumentu jest możliwy do wglądu w formie elektronicznej na stronie pod adresem:  
www.bip.rumia.pl – zagospodarowanie przestrzenne – dokumenty planistyczne wyłożone do publiczne-
go wglądu. 

Powyższą informację zamieszcza się
1. na tablicy informacyjnej Urzędu Miasta Rumi 
2. na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta Rumi 
3. publicznie dostępnym wykazie danych o dokumentach zawierających informacje o środowisku  

i jego ochronie www.ekoportal.pl
4. lokalnej prasie
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Począwszy od 14 paździer-
nika 2022 roku projekt jest  
w fazie opracowania przez firmę 
Databout Sp. z o. o. na zlecenie 
Pomorskiego Biura Planowania 
Regionalnego. Celem realizacji 
inwestycji jest usprawnienie ru-
chu drogowego poprzez utworze-
nie korytarza łączącego projekto-
waną Drogę Czerwoną z terenami 
tak zwanej Doliny Logistycznej, 
a następnie tworząc alternatyw-
ne połączenie do Władysławowa, 
co mogłoby usprawnić obsługę 
transportową miejscowości nad-
morskich.

- Na spotkaniu zostały zapre-

zentowane uwar unkowania  
i założenia przebiegu nowej drogi 
oraz przedstawione wstępnie tra-
sowane korytarze - mówi Zastęp-
ca Burmistrza Miasta Redy Halina 
Grzeszczuk. W czasie spotkania 
mieszkańcy Redy mieli możli-
wość zadawania pytań oraz zgła-
szania swoich uwag i wątpliwości  
w związku ze wstępnymi trasami 
przebiegu - dodaje.

- Prosimy o zgłaszanie swoich 
uwag i propozycji dotyczących 
tematu na adres mailowy viama-
ris@databout.pl do 17 marca 2023 
roku - mówi Halina Grzeszczuk. 
Źródło: UM Reda

Podczas kontroli drogowej 
uwagę policjantów przykuła re-
klamówka leżąca na tylnym sie-
dzeniu pojazdu. Okazało się, iż 
w jej wnętrzu przechowywane 
są narkotyki. 39-letni kierowca 
został zatrzymany a zawartość 
siatki przekazano do dalszych 
badań. W wyniku przeszuka-
nia mieszkania mężczyzny za-
bezpieczono kolejne narkotyki, 
m.in. mefedron, amfetaminę czy 
kokainę o łącznej wadze blisko 

6 kilogramów. W miesz-
kaniu znaleziono rów-
nież dwie jednostki broni 
palnej wraz z amunicją, 
które również zabezpie-
czono.

Zatrzymany mężczy-
zna został przesłuchany  
i usłyszał zarzut wprowa-
dzania do obrotu znacz-
nej i lości  narkotyków  
w ramach powrotu do 
przestępstwa, za co gro-
zi kara nawet do 18 lat 

pozbawienia wolności. Ponadto 
usłyszał zarzut nielegalnego po-
siadania broni i amunicji, za co 
grozi kara do 8 lat pozbawienia 
wolności. Dodatkowo mężczy-
zna ten prowadził samochód 
wbrew decyzji uprawnionego 
organu o cofnięciu uprawnień 
do kierowania, za to przestęp-
stwo grozi kara do 2 lat pozba-
wienia wolności.

Źródło: KPP Wejherowo

Spotkanie informacyjne 
dotyczące Via Maris  
w Redzie

Zatrzymano dilera

REDA | 7 marca w Sali Obrad Urzędu Miasta w Redzie odbyło się 
spotkanie informacyjne w ramach „Studium Sieciowego i Studium 
Korytarzowego dla nowego połączenia drogowego Via Maris od 
projektowanego węzła Gdynia Północ (w ciągu Drogi Czerwonej) do 
Portu Władysławowo wraz z obwodnicą Władysławowa.

POWIAT | Z pozoru zwykła kontrola drogowa doprowadziła do zatrzy-
mania mężczyzny posiadającego znaczną ilość narkotyków. W trakcie 
przeszukania jego domu znaleziono również inne, nielegalne przedmioty.
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W wejherowskim Ratuszu Bogusław 
Suwara, sekretarz Wejherowa spotkał się  
z członkami zespołu roboczego ds. organi-
zacji uroczystości, wśród których są m.in. 
członkowie zarządu OSP - Kamil Groth, 
prezes OSP Wejherowo i Maciej Ziółkow-
ski, naczelnik OSP Wejherowo. Podczas 
spotkania rozmawiano o planowanym 

przebiegu uroczystości i atrakcjach przy-
gotowanych z myślą o mieszkańcach.

- Na stronie www.wejherowo.pl i oficjal-
nym profilu miasta na Facebooku będzie-
my publikować bogatą historię jednostki  
i zdjęcia z różnych okresów funkcjonowa-
nia jednostki – informuje Urząd Miasta 
Wejherowa.

Historia ochrony przeciwpożarowej  
w Wejherowie

Już w 1768 roku ukazało się rozporzą-
dzenie Magistratu Miasta wyznaczające 
jednego z rajców miejskich odpowiedzial-
nym za zorganizowanie ludzi i sprzętu 
niezbędnego do gaszenia pożarów oraz 
wyznaczało miejsce składowania tego 
sprzętu w pomieszczeniu ratusza miej-
skiego.

Przełomem ważnym dla ochrony prze-
ciwpożarowej Wejherowa był rok 1842, 
kiedy miasto dokonało zakupu pierwszej 
sikawki ręcznej, która przez długie lata 
służyła obowiązkowej straży pożarnej  
w gaszeniu pożarów na terenie miasta  
i okolicznych miejscowości.

Ochotnicza Straż Pożarna została zor-
ganizowana w 1873 r. i wyposażono ją  
w nowoczesny jak na ówczesne czasy 
sprzęt pożarniczy. Wejherowo liczyło 
wówczas ponad 6 tysięcy mieszkańców 
oraz ponad 500 nieruchomości.

Nazwisko pierwszego prezesa oraz za-
łożycieli Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Wejherowie nie są znane. Wiele doku-
mentów i zapisów dotyczących okresu 
powstania spłonęło, zaginęło lub zostało 

zniszczonych w trakcie działań wojen-
nych. Z dokumentów znajdujących się 
w Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Ka-
szubsko-Pomorskiej wynika, że Ochot-
nicza Straż Pożarna w Wejherowie już 
w roku swojego założenia brała udział  
w akcji gaśniczej w Wejherowie. Jednak 
dokumenty związane z początkami OSP 
są skąpe i trudno z nich odtworzyć jej 
działalność.

Ochotnicza Straż Pożarna w Wejhero-
wie posiada dokumenty dotyczące historii 
jednostki. Wśród nich jest akt erekcyjny 
pod budowę strażnicy przy ul. 3 Maja 2 
w Wejherowie. Inny dokument to: "Sta-
tut der Freiwilligen zu Neustadt Westpr.",  
z 1889 r., zatwierdzony przez Burmistrza 
Miasta Pana Maerz z 1891 r. Ciekawost-
ką historyczną jest dokument zawierający 
hymn zachodniopruskiego związku straży 
pożarnych Z 1893 r. pt. "Westpreussichen 
Feuerwehrtag zu

Neustadt Westpreussen".
O zagrożeniu alarmowali trębacze
Z istniejących przekazów wynika, że 

pierwsza strażnica, a w zasadzie niewielka 
remiza mogąca pomieścić sikawkę ręcz-
ną, kilka metrów bieżących węży, wiadra  

i bosaki istniała przy ulicy oo. Reforma-
tów obok klasztoru. Alarmowanie człon-
ków straży odbywało się poprzez trębaczy.

Miasto Wejherowo było podzielone na 
pięć rejonów i w każdym był jeden trę-
bacz. W wypadku pożaru każdy z tręba-
czy musiał odtrąbić swój rejon by zwołać 
strażaków. Trzy sygnały zwoływały stra-
żaków do akcji gaśniczych, a dwa sygna-
ły na ćwiczenia. Niezależnie od alarmów 
trąbkami miasto było alarmowane biciem  
w specjalny dzwon znajdujący się na wie-
ży Ratusza Miejskiego.

Strażnica przy ul. 3 Maja
W roku 1895 wybudowano 3-boksową 

strażnicę przy ul. 3 Maja. Strażnica ta 
rozbudowana na przestrzeni lat istnieje 
do dnia dzisiejszego i stanowi siedzibę 
Komendy Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej, Zarządu Oddziału Powiatowego 
Związku Ochotniczych Straży Pożarnych 
Rzeczypospolitej Polskiej oraz Ochotni-
czej Straży Pożarnej. W roku 1907 zaku-
piono 17-metrową czterokołową konną 
drabinę mechaniczną słynnej firmy Ma-
girus. Drabina ta po konserwacji stanowi 
aktualnie atrakcję historyczną. 

źródło: UM Wejherowo

Zbliża się 150-lecie Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Wejherowie

WEJHEROWO | We wrześniu br. Ochotnicza Straż Pożarna w Wejherowie obchodzić będzie jubileusz 150-lecia istnienia. OSP powstała jeszcze w czasach zaboru 
pruskiego i jest jedną z najstarszych i najaktywniejszych jednostek w kraju. Trwają właśnie przygotowania do obchodów 150 - lecia działalności jednostki.
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- Rozbawił nas do łez Bałtycki Te-
atr Różnorodności! Dziękujemy za 
niezapomniane chwile.  Spektakl 
„Boeing, Boeing” odbył się w wi-
gilię Dnia Kobiet. Z tej okazji Wójt 
Ryszard Kalkowski złożył życzenia  
i wręczył kwiaty wszystkim Paniom,  
a dzięki KGW Szemud na słodko 
świętowaliśmy ten wyjątkowy czas 
– relacjonuje Urząd Gminy Szemud. 
- Jeszcze raz dziękujemy za wypeł-
nienie sali po brzegi.

W Dzień Kobiet w Centrum Samo-
rządowym w Szemudzie wystąpił To-
masz Jachimek z swoim programem 
stand-up, a dzisiaj 10 marca koncert 
Smile Trio w Dzień Mężczyzn.

Przed nami w tym miesiącu również 
seans Kamerdyner i Koncert Nowo-
roczny na Bis Orkiestry Dętej Gminy 
Szemud i Kaszubskiego Zespołu Re-
gionalnego "Koleczkowianie". Bilety  
i  i n for m a c j e  o  w yd ar z e n i a c h  
w Gminne Centrum Kultury, Sportu  
i Rekreacji w Szemudzie.
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Spektakl w Centrum Samorządowym 
w Szemudzie
GMINA SZEMUD | Pierwszy 
historyczny spektakl na scenie sali 
widowiskowej w Centrum Samo-
rządowym w Szemudzie za nami. 
Sala była wypełniona po brzegi. Ze względu na planową zmianę 

taryfy biletowej w MZK Wejhero-
wo oraz MZKZG, do odwołania, 
zostanie skrócony czas przed-
sprzedaży biletów miesięcznych 
z 27 dni do 10 dni. Oznacza to, 
ze nowy bilet można zakupić 
z ważnością rozpoczynają się 
maksymalnie 1 dni licząc od dnia 
zakupu biletu.
 
Źródło: MZK Wejherowo

ZMIANY W ZAKUPIE BILETÓW 
MIESIĘCZNYCH W MZK
POWIAT | W związku ze zmia-
ną taryfy biletowej w MZK 
Wejherowo zostanie skrócony 
czas przedsprzedaży biletów 
miesięcznych.
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